The origins of


the Clan


						GRAY


The Duke of Normandy granted the castle and lands of Croy (or Gray) in Picardy, France to his Great Chamberlain Fulbert, whose daughter, Arlotta is said to have been William the Conqueror's mother.  Fulbert’s descendants took the name “de Gray”





In England, several high-ranking families from the same stock assumed the spelling 'Grey including Lady Jane Grey.





The Greys supported Robert the Bruce in his fight for Scottish independence.  Sir Andrew Gray was among the first to enter Edinburgh Castle when it was taken from the English in 1312 and rewarded with lands at Longforgen.





Another Sir Andrew was created, Lord Gray by James I in 1444.





Patrick, Master of Gray,, was implicated with James II in the murder of the Earl of Douglas.  His son became Lord Justice General of Scotland in 1506.





The seventh Lord was tried for treason; his life was spared, but he was exiled.





For a time the title passed to the Earls of Moray. However in 1895 it passed to Eveleen.  Lady Gray in her own right, and to her descendants.
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The Plot on the "Barwell".





The Barwell, having embarked 296 prisoners, sailed from Portsmouth on November 7, 1797, 


and although detained for a fortnight by calms and adverse winds, ran out to the Cape in 74 days.  She was detained there until March 19 because her officers, fearing they would not find a profitable market at Port Jackson, desired to dispose of their European trade goods, and she did not reach Sydney until May 18, 1798, 192 days out from England and 60 from the Cape.





Soon after leaving the Cape a plot was allegedly hatched between the convicts and the soldiers to combine to seize the ship.  Ensign George Bond, of the New South Wales Corps, was named as one of the ringleaders, and the Barwell's master, John Cameron, having consulted the ship's officers and Ensign Bayly, Bond's superior officer, ordered Bond to be confined in irons.  Several of the soldiers of the detachment were also thrown into irons, and at least one received three dozen lashes.  Many of the convicts were flogged, one or two being given eight dozen lashes as principal ringleaders, but the majority being given three dozen.  In all, about a score were punished for having their irons off or as being implicated in the alleged mutiny.  This was, apparently, the second conspiracy in the Barwell.  Although the ship's log is silent on the matter, a private letter written from the Cape by Richard Dore, who was proceeding to Sydney to take up his appointment as judge-advocate, states that on  the passage to the Cape 25 prisoners had planned to seize the cuddy arms while the sailors were aloft and murder the officers.  The plot was disclosed by an informer the night before the attempt was to be made, and next morning, as the convicts reached the deck, the conspirators were seized, double-ironed and chained together 





.


When the Barwell reached Sydney, Ensign Bayly charged Bond with drunkenness and other offences, but the commanding officer of the New South Wales Corps, Major Foveaux, supported, apparently by his officers, represented to Governor Hunter that Bond should be permitted to resign his commission rather than face a court-martial, and to this course Hunter agreed.  On reflection, however, he regretted his too ready acquiescence to this request.  "Coming here thus degraded (i.e. under arrest) and charged with offences of so serious a description," wrote the governor in a despatch of September 12, 1798, "I may have reason to regret that I listened to Major Foveaux's interposition in behalf of a mail whom I am sorry to say has not answered my expectations." In acknowledging this despatch, the Duke of Portland bluntly declared that Bond's resignation "should not have been accepted, as it was evidently given in with a view to defeat his being tried by a court- martial.





�
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While the authorities were prepared to hush up Bond's actions, Captain Cameron was not.  The court-martial for the ensign's trial had been summoned to meet on June 7, but this order was cancelled then Bond resigned.  Cameron soon learnt that he had been liberated, and on the 11th swore an information before judge Advocate Richard Dore in which he stated that "he hath good and sufficient grounds from the testimony of various persons to believe that the said George Bond was not only an accessory to but the principal ringleader and projector of the dreadful conspiracy" to seize the Barwell and, having murdered her officers, to carry her to Mauritius.  He, therefore, prayed the governor to bring Bond to justice.





  As a result of Cameron's insistence a Vice-Admiralty Court was assembled for the first time in          the colony's history.	Its members were drawn, of course, from the naval and military officers at the settlement, and there is little doubt that they had determined in advance to acquit the prisoners.  Five privates were first arraigned, but one was promptly discharged on a legal technicality, the indictment being found defective because it wrongly recorded his Christian name.  The case against the remaining four was weak, since it rested principally on the testimony of convicts, and they were acquitted.





  Bond's trial followed, apparently on a private prosecution launched by Cameron.  The Barwell's master, however, expected an acquittal, as he made clear in his address to the court.  Bond was charged that "with force and arms upon the high seas . . . he piratically and feloniously did endeavour to stir up, excite and make . . . a revolt and mutiny" in the Barwell.  The principal witness was the ship's surgeon, John Thomas Sharpe, but, as in the earlier cases, the evidence was weak and unconvincing and Bond was acquitted without being called upon for his defence.  He later announced his intention of bringing a civil suit against Cameron for false imprisonment, and estimated the damage he had suffered at £10,000, but did not proceed with the action.





The full story of what transpired in the Barwell was never told, but whether or not Bond was implicated in a plot to take the ship, his conduct was in some way reprehensible.  This seems evident, but the military coterie at the infant settlement succeeded in hushing up the affair.





	THIS IS THE SHIP AND ACTUAL VOYAGE' THAT "JOHN GRAY


CAME TO AUSTRALIA IN.
































				THE CONVICT SHIPS 					47





SURGEONS AND SURGEONS-SUPERINTENDENT





The issuing of detailed instructions to the masters and surgeons was instituted by the Transport Commissioners prior to the sailing of the transports Canada, Minorca and Nile in 1801.  The need of cleanliness and proper ventilation, was emphasised, and the surgeon was directed to see that the 'tween-decks, sleeping quarters and the hospital were swept and scraped daily, that at least twice weekly the bottom boards of the berths were carried on deck, washed with salt water, and thoroughly dried before being replaced, and that all bedding was aired on deck daily.  He was enjoined, also to properly trim the windsails, to keep open the air scuttles and to have the air machines working.  He was to see that the sick were given free access to the deck, and was to report to the master when prisoners, because of illness or debility, should have their irons removed.  He was to issue medicines and comforts to the sick, to see that the hospital was kept neat and clean, and on no account to return a discharged patient to the prison without first having thoroughly. fumigated his clothes "with the vapour of burning brimstone and the oxygenec gas".  The surgeon was also directed to see that each prisoner was admitted, to the deck at least twice in every 24 hours, that no washing and drying of clothes took place in the 'tween-decks, and that this part of the ship was regularly fumigated in the manner specifically detailed in his instructions.  Lastly, the surgeon was advised to issue lemon-juice, sugar, sago, rice, oatmeal, peas and bread, with a proportion of wine and tea, to any persons showing signs of scurvy or other disease.


But on the vexed questions of the respective spheres of responsibility of the various officers, the instructions, were silent.  Nothing was said as to who was to exercise the decisive authority when a conflict of opinion arose.  Their instructions merely in ' formed the surgeon that "in all and every of which" matters "the master and his officers are hereby required and obliged to assist and support you.











						THE NILE 


	IS THE SHIP THAT ELIZABETH KILLETT ARRIVED IN AUSTRALIA ON











	



































		EXTRACT OF A  BOOK BY PORTIA ROBINSON


					THE  WOMEN 


						   OF


					BOTANY BAY


				





A reinterpretation of the role of women


in the origins of Australian society





CHAPTER NINE














‘A woman is


a worthy thing’





			Women and labour at Botany Bay





				A woman is a worthy thing:


				They do the wash and do the wring,


				'Lullay, lullay' she doth thee sing


				And yet she hath but care and wo.








A WOMAN IS A WORTHY THING





Elizabeth Killett was one example of the successful 'convict' businesswomen of New South Wales.  She was tried in Suffolk in 1800 at the age of nineteen, and transported to Botany Bay on the Nile.  She married John Gray two years later.  In 1818, her husband, the assistant to the Clerk of the Market in Sydney, was drowned.  The Sydney Gazette reported 'He was much respected as an old inhabitant of the Colony, and has left a wife and seven children to lament his premature destiny'.  Three weeks later his son, John Gray, was appointed to his father's position.  By the next year, his widowed mother was 'Lessee of Tolls of the Sydney Market' and continued to hold a spirit licence.  In 1820 she petitioned Macquarie for a continuation of her licence: ' . . . she is the person who at present holds the Market at Sydney together with the Market House, Licensed for the Accommodation of Settlers and Others'.  This ex-convict woman received her Spirit and Beer Licence for the Macquarie Arms in George Street, as well as being appointed Poundkeeper.  As Clerk of the Market she was responsible for public notices for alteration of market days and for the payment to the Police Fund for Market Duties, often in excess of £150.  Elizabeth Killett/Gray was one of the ex-convict women of Sydney Town to become vitally involved in, and responsible for, economic ventures in New South Wales."					Page 193
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			A QUIRK OF FATE








It is indeed strange


That all 3 of my maternal ancestors' Christian names began with "E"


        Elizabeth Gray nee Killett


Eleanor/Ellen Gould/Perts nee Overland


Elizabeth Mauldon/Snell nee Crosswhite





Two were transported (7 years) as convicts


The other came as a free settler


Who followed her convict husband





Each had large families


Elizabeth Gray	          9 children


Ellen Gould	          8 children


Elizabeth Mauldon/Snell  10 children





All three lost their husbands


And were left to raise young families


All remarried to men whose names began with "H"


	Hugh Hozack/ Hossack


Henry Perts


Henry Snell





Two had second sons that never married and were loners


No records of their respective deaths have been found


Two had daughters named Mary Ann and Margaret





Both Elizabeth Gray and Elizabeth Mauldon/Snell are buried in the same


  grave as their daughters.








Wendy Canty


May 1996





					


					THOMAS RICKERBY.











		            Thomas Rickerby is God-father to William Gray.





1812	Thomas Rickerby makes a gift of land which is part of Catherine Farm 


May 27	 to his God-son William Gray, son of John Gray and appoints Williams father John Gray as Trustee of the land until Williams coming of age.


This Deed is not registered at the time.





1818	Thomas Rickerby dies aged 67 years and is buried at Windsor.  


May 17	A copy of his will leaves most of his Estate to his God-son Thomas Rixon.





1818	Death of John Gray, accidentally drowned in Miles Fieldgate’s well.


Sep.4	





1819	Elizabeth Gray registers the document in which the land of Thomas


Jun.16	Rickerby is left to William Gray.





1819	Elizabeth Gray is involved with the licensed Market House in Sydney.





1824 	William Gray writes a Memorial that he and his mothers family are living  on a rented farm at Evan and he requests a grant of land to farm to help the family.  














			1818-1825 





                       John Gray Junior states that he at first, after the death of his father (when  he is aged 8) he lives with his mother, brothers and sisters at the "Turnpike Hotel" of which his mother is supposed to be Lessee for about 12 months.(Elizabeth Gray is in fact Lessee of firstly the Market House until its sale and then the Freemasons Arms Hotel in Sydney.) John continues and subsequently my eldest brothers farm on the Nepean River until I attained the age of 15 years (1825) when I entered the employ of Mr. Bowman as Shepherd Boy.














RESEARCHED BY LOIS SABINE























The Founders of Australia


A BIOGRAPHICAL DICTIONARY OF THE FIRST FLEET


Mollie Gillen


BEST, John (c1754-1839)





John Best was sentenced with John Tasker at the Old Bailey on 29 October 1783 to seven years transportation for theft of a pair of saddle bags, clothing, shoe buckles and other items from the Cross Keys, Wood Street, London.  Best was taken by a captain of patrols coming down Kingsland Road, the stolen goods found in handkerchiefs and pockets.  Best said !hey were his own things being taken to be washed, but the owner's name was on them.  Tasker said they had been bought at the Blue Boar, Rosemary Lane, from people who frequented the place and often sold such things.





Both men were delivered on 30 March 1784 from Newgate to the Mercury transport.  Tasker did not escape after the convict mutiny on board, but Best was captured at Torbay on 13 April by Helena before reaching shore, and held overnight in a small boat moored beside Helena.  He was sent to Exeter, Devon for committal to gaol on the 16th.  He was among the 66 escapers who were not tried, but remanded to their former orders by the Special Commission on 24 May.





On 28 June, Best went with a group of Mercury convicts to the Dunkirk hulk, age given as 30, where he was "troublesome at times".  He was discharged to Friendship on  11 March 1787.  On the voyage Lieutenant Ralph Clark gave him a glass of rum in December because he appeared to be very cold.  He said Best was aged 27, with no trade and born in Middlesex.





On 4 March 1790, his seven year term almost completed, Best was sent to Norfolk Island by Sirius.  At 1 July 1791 he was supporting two persons, at this date sharing with Grace Mattocks (Maddocks, Lady Juliana, age given as 28 on embarkation in 1789) a sow that produced a litter of nine on 5 September.  Of a one acre allotment in Sydney Town he had cleared 73 rods, and by 30 November he was a settler with a lease of 12 acres on Lot No. 65.





In 1793 Best was elected a member of the Norfolk Island Settlers Society and listed as a "clerke".  Of his 12 acres only six were ploughable, but in October 1793 he had all six in cultivation.  By the end of 1796 he was employed as a general government overseer and victualled as such.  By 1801 he had leased an additional 18 acres. holding 147 acres and on 12 October he was appointed superintendent.  This position he held until early in 1805, when he had 20 acres in cultivation, ten more in waste land, and owned 17 swine.  In this year he was recorded with a wife but no children; through all these years he sold grain and meat to public stores, signing his name for receipt of payment.





In the early years of evacuation from Norfolk Island for VDL, Best decided to remain on the island.  In 1811 his health had given out, and in January he was certified as subject to weak sight (one eye almost useless for several years) and incapable of continuing his duties.  In April with Rebecca Chippenham (Chipman, Neptune 1790) his "housekeeper" and a child named Mary Wheeler (c1808) he was ordered to Port Jackson for recovery.  He was recorded on Norfolk Island in August 1812.  In 1814 he was a landholder in the Windsor district, granted 470 acres at Evan on 24 January 1817 and married Rebecca on 16 June at Castlereagh.





In 1828 (age given as 71) Best was recorded as holding 470 acres, with 30 cleared, and owning three horses and 20 cattle.  He employed two time expired convicts, and a ticket of leave man as labourers.  Rebecca had died on 31 August 1819 at the age of 48: it does not appear that Mary Wheeler was the child of the couple. though in January 1828 (then married to William Gray) she claimed Best as her father in an unsuccessful petition to Governor Ralph Darling pleading distressed circumstances when her husband was sentenced to transportation to a penal settlement.  Best, she said, was suffering from "infirmities and old age".  On 6 March 1839 Best died at Windsor, a pauper, and was buried next day at St Matthew's, Windsor, his age given as 82.  He seems to have suffered a drastic reduction in circumstances, having lost the assistance of his son in law.
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This INDENTURE made the twenty second day of May in the year of our Lord one thousand eight hundred and forty five between HAYWARD ATKINS of Hartley in the Colony of New South Wales Esquire of the first part Hayward Atkins Gray, Robert Gray and Ann Louisa Gray all of tile Surry Hills near the City of Sydney in the Colony aforesaid Infants the reputed children of the said Hayward Atkins by Ann Louisa Gray of the Surry Hills aforesaid Spinster and hereinafter designated Children or child as the case may be of the second part and the. said.  Ann Louisa Gray the mother of the parties hereto of the second part and Thomas Taylor of the Surry Hills aforesaid (Gentleman) hereinafter designated Trustees/ of the third part.  Witnesseth that in consideration of the Natural Love and affection which he the said Hayward Atkins hath and beareth unto the said Hayward Atkins Gray, Robert Gray and Ann Louisa Gray the said children parties hereto of the second part and also in consideration of the sum of Ten shillings paid by the said Trustees to the said Hayward Atkins in the execution of these Presents the receipt whereof is hereby acknowledged He the said Hayward Atkins shall grant. bargained ......... ......... released and confirmed and by these presents doth grant bargain alien release and confirms unto the said Trustees their heirs and ..../this Release taking effect without a previous bargain and Sale or Lease for a year by force and virtue of the Act of the Governor and Legislative Council of New South Wales mare and paper? in the seventh year of Her Majesty Queen Victoria No 16 / All that Piece of Land situate on the Surry Hills near Sydney Aforesaid commencing at the end of Albert place bounded on the East by the property of Mr. Taylor leaning Forth Seventy Six feet six inches on the North by the property of Major Smyth nineteen feet on the East by a. cottage and yard the property of Bernard Ridrion now late in the occupation of ... vers bearing Southerly Seventy four feet two inches to Albert Place and in the South by Albert Place nineteen feet to the commencing point together with the cottage or tenement and other buildings thereon erected and built/ And also all that piece or parcel of Land being Lot thirty two of the Newlands Estate on the Banks of the Parramatta River containing one Acre and three rods Bounded on the West by Macarthur street/ commencing at Lot thirty one purchased by Hannibal Hawkins Macarthur Esquire) bearing South three degrees fifteen minutes West four hundred and one links on the South by lot thirty three perches by Meffieurs John L......... Company bearing east three degrees fifteen minutes South four hundred and thirty eight links and three quarters on the East by Lot thirty four purchased By Mr. James Watsford bearing North three degrees fifteen minutes East four hundred and one links and on the North by Lot Thirty one bearing West three degrees fifteen minutes North four hundred and thirty five links and three quarters the commencing point / And also all that parcel of land containing nine acres and thirty eight perches and a half being part of Bucklands Grant in the County of Cruien?


Parish of blank space district of Illawarra Bounded on the South by Allotment Number eight on the plan exhibited at the sale thereof to the said Hayward Atkins commencing fourteen chains from the north east corner of T. Brophy thirty acres Grant for allotment fifty five on. the said place bearing East one degree north seventeen chains fifty four links on the East by Major Mitchells new line of Road from Wollongong to Bulli five chains twenty five links an the north by a line bearing West one Degree South seventeen chains sixty links and on the West by allotment number fifteen on the said place bearing South one degree East five chains twenty five links to the said commencement Together with all the buildings ways paths passages waters watercourses........... rights Members privileges and appurtenance to the same belonging And al............ and reminders hereof and therein








				FOUND BY NOLA EDWARDS








1				Elizabeth Killett





Where to start with Elizabeth’s eventful life" She was born around 1779 in Norfolk, from her death certificate her fathers occupation was given as farmer. On the 6 August 1800 Bury and Norwich Post states that Elizabeth KILLETT was sentenced to transportation for 7 years for stealing 7 x £10 and 3 x £5 from her master Mr John CROW of Bradwell.  She was actually sentenced on 31 July 1800.  Elizabeth sailed on 21 July 1801 aboard the Nile from Spithead via Rio de Janeiro, it arrived in N.S.W on 14 December 1801.





 Elizabeth married John GRAY on 26 July 1803, their children Elizabeth born 7 May 1803.  William born 24 June 1805, John born 16 June 1810, Hannah born 19 November 1813, Ann Louisa born 19 January 1815 & Richard born 6 November 1817. In 1818 Elizabeth was widowed when her husband John GRAY died by falling into the well. at Sydney Market, it was reported in the Sydney Gazette on the 5 September 1818 "Yesterday morning the body of John Gray, who was assistant to the Clerk of the Market, was found drowned in Mr Fieldgate's well.  He was much respected' as an old inhabitant of the Colony, and has left a wife and seven children to lament his premature destiny."








In 1820 Mrs Gray was working in the Market.  In 1820 Elizabeth Gray petitioned the Governor 


for a Grant of Land: "The memorial of Elizabeth Gray of Evan most respectfully sheweth that you


Excellency, Memorialist is the widow of John Gray who met his death in the execution of his public


duty as clerk of the market at Sydney by accidentally falling into the well during the night while 


in attendance on the market, that memorialist ,was left with seven helpless children unprovided for, 


which she supports by the cultivation of a rented farm which she occupies in the district of Evan.  


That memorialist, is in very indigent circumstances, mainly to the highness of the rent and the Price 


of labour and having so large a family to support from the produce of the farm, she finds her most


pers.... and economical exertions barely adequate to a mere subsistence.  Between 1806 and 


1808 she was brought again before the bench having been remanded at a former bench upon 


suspicion of stealing property to a considerable amount belonging to Captain BUNKER. It appears


by the information of Mr Wall that his wife had purchased from the prisoner a pair of silk stockings


for 20/- and which from the evidence of Richard Flood.  Cap  Bunkers servant was the property


of Cap.  Bunker, and that none of that pattern had ever been disposed of. He also states that the 


Prisoner was sometime a servant in the house and from his master and mistress frequently losing, 


property they had a suspicion of this woman and discharged her. The bench conceiving the prisoner


a bad character having, been	frequently brought forward upon charges of peculation’s - do hereby 


Recommend to the Lieut. Gvr to cause her to be sent to Newcastle for the space of six months."


Result of petition not known yet.
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1822 was an eventful year, first Elizabeth was freed by servitude and she married again this time 


to Hugh Wallace HOSSACK (Hozok, Hosack) at St. Matthew’s, Windsor, NSW.  They had the


following children; Margaret (bn 1823) and Mary Ann (bn 1826). Both died in infancy, Mary Ann 


in 1827 and Margaret in 1830).





Hugh was freed by servitude in 1828 after a sentence of 28 years (he came over on the "Dorothy" in 1820).  There are 2  possible death dates for a Hugh HOSSACK. one in 1858 and the other in 1897).  Elizabeth herself died on the October 1875 in Sydney, the age on the death certificate was given  as 96 years.





 All the main information came from Lauris Matthison in Australia that as I'm searching for Killetts in a similar area, it seemed a mood idea to combine mine with the hunt for Elizabeth’s birth and her early life here in England.





There have been some interesting finds notably a will for a JOHN KILLETT (d. 1831)  Gentleman of Beccles.  The most significant thing was the name of his executor, a ROBERT CROW, farmer from Bradwell.  Now was this ROBERT any relation to the JOHN CROW who Elizabeth worked for and was JOHN KILLETT a relative somewhere along the line to ELIZABETH?





I am in the process of searching all parishes in North Suffolk and South Norfolk in the vain hope that and Elizabeth will turn up and perhaps solve the above query?  A few Killetts have turned up but not Elizabeth yet.  I'll keep ticking, of the parishes though.

















ARTICLE WRITTEN BY JOAN CHURCH U.K. SOME INFORMATION WRITTEN IS INCORRECT.












































SOME NOTES ABOUT MATERIAL ON THE GRAY FAMILY HELD BY


			ALEXANDER GRAY. 


		RESEACHED BY LOIS SABINE





		Recent examination of the letters etc. show that the bulk of material held by Alex. Gray consists of documents relating to business matters in the early 1900s, mainly about the business affairs of Alexander Gray and his son Reuben Gray. There are several notes referring to rental matters of property owned by Jane Manson at Woollahra, and a letter from Jane Mansons Mother In Law, Jane Manson, the mother of Alexander Sinclair Manson.  The letter is addressed from THURSO, which is a Town in Caithness, Scotland. The township is some 10km from John of Groats.  Pentland Firth (referred to in a later letter by A.S. Manson's cousin Alexander Wilson) is the stretch of water between John 0’ Groats and the Orkney islands.





MATERIAL GIVEN TO THE MITCHELL LIBRARY BY ALEXANDER GRAY IN 1964. 					MLMSS 994. 


 


A readers ticket is required for viewing, and consists of three parts.


14 A box of papers about the electric starting gate invented and marketed world wide by Alexander Gray.  A ledger about the business when it was run by both father and son Reuben Gray.  It also includes a folder on the operatic career of Reuben Gray and a folder on the other inventions of Alexander Gray. They include,


a.	An automatic seat and lid for a dry earth closet priced at £1.2.6.





b.	31 Dec 1893 he invented, an improved metal tyre for the wheels of road vehicles.





c.	3 May 1901 he invented an engineering 'thimble' attached to take the weight on a rope





d.	22 August 1902 he invented an improved and adjustable removable lid or cover for jugs and other like receptacles.





e.	23 November 1902 he invented a method of distributing liquid manure applicable also for the washing and cleansing of growing crops. In a folder called Family Correspondence there are a number of letters written to Jane Manson and Alexander Sinclair Manson, details of which will follow this note.


The only material other than the above is as follows; 1. A thirty day Bank Site for £10 made out from the Commercial Bank to Rev.  John McGarvie. (Rev. John McGarvie was Secretary to Sydney Infirmary and Dispensary in 1851)





2.	A short I.0.U.





"This is to certify that I will pay the ? of £5 being the agreement made for any Passage to Sydney, on my arrival at ? Port.                                                                    Reuben Woodham  September 1843





3.	Several letters written from Lime house England from Gabrial Woodham.  I found these letters rambling and impossible to understand.





4.	A list of furniture the Estate of Alexander Sinclair Manson Gray.  The contents of the house added up to £64.6.0.





5.	A Poem. unsigned, about Judgement Morning.





6.	A Poem about a Bugler, handwritten by W. Cuddy, Late Bugler





H.M. 55 regt. formerly H.M. 48 Regt.


(note; t he 48th Regt. of foot was a Northamptonshire regiment, which arrived in Australia in 1817 and left in 1824.  John Gray Jr, refers to A.S. Manson as a sergeant in the 39th regiment.)








SOLDER FOR ALUMINIUM


BY


ALEXANDER SINCLAIR MANSON GRAY





HARD 		20 PARTS ALUMINIUM


N0 1 			80 PARTS ZINC





NO2			15 PARTS ALUMINIUM


			85 PARTS ZINC





NO3 		12 PARTS ALUMINIUM


			88 PARTS ZINC





SOFT		8 PARTS ALUMINIUM


NO4 		92 PARTS ZINC





WHEN THE MIXTURE IS MELTED COVER THE SURFACE WITH FALLON AND MAINTAIN IN QUIET FUSION FOR SOME TIME STIRRING OCCASIONALLY WITH AN IRON ROD 


THE POUR INTO MOULDS.





MELT ALUMINIUM IN A SUITABLE CRUCIBLE AND WHEN IN FUSION ADD THE ZINC





FLUX FOR SOLDERING 


ALUMINIUM


3 PARTS COPAIBA BALSAM 


1 PART VENEHAN TURPENTINE


AND A FEW DROPS OF LEMON JUICE 


THE SOLDERING IRON IS DIPPED INTO THIS MIXTURE





EXTRACT FROM A LETTER WRITTEN BY MARGARET CATCHPOLE TO 


DR STEBBING





The following is part of her letter to Dr.Stebbing,





'Dear Sir,





	This is to acquaint you with our safe landing at Sydney, on the 20th of December, and we all arrived in good health. Barker bore the voyage the worst of the three, and was so terrified at the sea that she could scarcely bear to look at it; and when it was rough she would never be persuaded to come on deck . She used to cry out that she wished you were near her. She is the same as ever, now she is on land I regret to say, no better.  Elizabeth Killet lives near to me. and is well. She and I were both taken off the stores on the same day.  We have not to government work. but have both obtained respectable places, and I hope we shall continue in them.





	I am sorry to say Barker has to spin for government. her character not being such as to deserve a good report she is still upon the store. But she can get her stint of work done by one o'clock if she chooses to work hard at It, and her time is her own till six.  Pray. sir, give kind remembrance to all my fellow-prisoners, and tell any of them that may be sentenced to come out to this country not to be deadhearted, as I was, about Botany Bay, for if they are sent out and will only conduct themselves well, they will be better off than in prison.





	The greater part of this country is not yet explored ; and if inhabited, it is by natives of a low caste and hideous features.  Those that I have seen are of a ferocious aspect.  They carry with them spears of great length, made of hard wood, and a hatchet, made of bone. stone or hard wood.  They look half-starved, and have very lank visages hideously distorted by various customs; such as knocking out a front tooth to denote their arrival at manhood. painting their brows and putting quills through the cartilage which separates the nostrils of their wide distended noses.





	Their females, I am told, are in a degraded condition, and are stolen from other tribes, and brutally treated, being beaten into subjection by their husbands who steal them.  The men seem to me a subtle race. If they meet an unarmed white man at a distance from home. they will spear and rob him. They behave themselves well enough when they come into the town, and visit the Female Orphan Asylum, where I live.  If they did not they would soon be punished; still they are very sly and treacherous, and can take up things  with their long toes as easily as we do the same with our hands.





	They often have a grand fight among themselves, either to gratify their leader or to settle some dispute. Twenty or thirty join in the fight, whilst all the others look on ; but some are sure to be killed.  There is nothing said or done to them for killing each other.  What horrible barbarians they must be!





	The crops of wheat are good in this country.  Forty bushels per acre are commonly grown it is a very fertile place. I will write more fully of the country another time.  Population increases rapidly. Some things, which we cannot obtain, are dear   tea is 2.5s. a pound sugar 2s ; salt beef, 1s; and mutton, 2s per pound.  A pair of shoes 15s ; 10.s. a pair of stockings; 5s  for a yard of common print; calico, 3s. per yard. soap, 3s. per pound ; onions, 6d. Per pound; potatoes, 2d. Per pound cabbage 6d.; rum, 5s per bottle ; a quart of porter, 2s. Fish is as cheap as anything we can buy; but we have no money here to trade with


	I Pray, dear sir, remember me to Mrs Ripshaw, and tell her that one of Mr. Ripshaw's daughters, who lives up in the country here, paid a visit to the Orphan Asylum last week. she asked me. when she heard my voice, if I was not a Suffolk woman.  This led to 'my knowledge of her being the daughter of Mr. Ripshaw's first wife.  Write to me as noon as you can. I shall never forget your goodness to me. from the day I rode the pony to your door till the day I left Ipswich. 


	


							MARGARET CATCHPOLE





�
		Extract From 'Macquarie Country - A History of the Hawkesbury" by D.G. Bowd.





Roads, Bridges and Coaching








SOUTH CREEK BRIDGES (This The Bridge John Gray Was In-charge Of)





With an eye to personal profit as well as public service Andrew  Thompson constructed the first bridge over the South Creek in 1802.  It was done for the very practical purpose of getting wheat grown on Thompson's 'West Hill' farm (where he had a most plentiful harvest) to the safety of the government granary at the Green Hills.





It was imperative to the government that all grain should be safely stored immediately after harvesting, especially in the Hawkesbury which was so subject to flooding.  Therefore Governor King subscribed £15 and the labour of two men for three months provided that all constables, government officers or soldiers were to pass free. This resultant floating bridge, situated about seventy yards downstream from the present crossing, was the colony's first toll bridge.





Thompson hid the right to collect tolls for Fourteen years.  The tolls set were certainly not designed to encourage travel.  Each foot passenger paid fourpence to cross, a horse crossed for 2s 6d whilst a cart cost Is 6d however it was most useful for settlers of the Pitt Town area to get their grain to safe storage.





In 1805 the bridge suffered material damage  from lightning which shattered the planks at one end and the whole  fabric was instantaneously immersed The bridge  was raised  and the necessary repairs carried out.





A new high level bridge over South Creek was completed by  John Howe and James Harrex for the executors of Thompson who had lease of the tolls The contract, dated 13 October 1811, provided that the said bridge ... be twenty feet above the usual  of the water and twenty four feet wide in return for which the contractors to receive 'the sum of £200 and 220 gallons of spirits being brandy or rum of the best kind.





The contractors were somewhat tardy in getting to work, but after a delay of seventeen months they commenced upon  and completed it within the short space of seven months  Because it was by far the largest and strongest built bridge that has ever been  built in the colony and  the contractors had incurred a loss in building it, the Governor made us compensation in 50 gallons of spirits.





The bridge was 214 feet in length  supported over the creek, by four rows of piles forty-five feet in length with about ten feet in the creek bed and eleven feet in the water,  leaving the bridge twenty four Feet above the water level. When Macquarie opened it in November 1813 he named it “Howe Bridge” and expressed his unqualified approbation of the materials, workmanship and construction .Reduced tolls of 2d for a Foot Passenger, 6d for  a horse and 1s for a horse and cart were charged on the new bridge. The lease of tolls was for seven Years and then they came under the control of the government.


	


	Despite the high praise showered upon this structure the bridge encountered a series of 	disasters during the Forty years of its existence.  The first of these occurred in 1823 when 	the town of Windsor was greatly alarmed by the noise of something like an earthquake 	accompanied by a trembling of the earth; but It was discovered that Howe Bridge, 	supposed to be one of the finest bridges in the colony, had actually Fallen in.	The 	collapse of the decking has been attributed by time to an earthquake but  it is not feasible 	that an earth tremor would cause the collapse of the bridge and leave all  the other brick 	buildings in the locality unscathed.  Undoubtedly the damage was caused by a structural 	fault in the bridge  which manifested itself again and again.








It took some months to restore the bridge but it Fell in again in August 1829 leaving the uprights remaining entire.  A temporary low level bridge was used for a couple of years when a new bridge was completed in 1831.  Before it fell, it was one of the most elegant bridges in the colony though too light for the heavy top work and by no means secure or safe.





A narrower and lighter decking was placed on the piles but in 1835 section gave way and the coach was carried by twenty men over the old bridge so as to be ready for the mail at a great risk to the men and vehicle.





By 1845 Howe Bridge needed extensive repairs, and it was thought a new bridge ten feet wider than the present one was required.  It was stated that the present bridge is to narrow and is unsafe for a font passenger when a coach or wagon is crossing at the same time.







































































“GRAY OF GRAYSHOLME”


“STURDY PIONEER”





EXTRACTED FROM


WARWICK DAILY NEWS 


APRIL 17TH 1951





One of the oldest settlers of the Inglewood district is Mr George Charles Gray, who at 84 is still to be seen occasionally cantering along the road on horseback between his home and gore.





The distance is 14 miles each way but Mr Gray is of the hardy pioneer breed who prefers the saddle  and wide open spaces to a leather - upholstered seat in a car, and the hurry and bustle of town life.





His hardiness is also reflected in the fact that he often takes a frequent part in dog drives in the district.





Mr Gray was born at Leyburn and went to school at Dalveen for a short time, the then teacher having succeeded the father of the Mayor of Warwick (Ald A.T. McCalom).





At the time Mr Gray’s father the Late Mr W.J.B. Gray had a contract for cutting sleepers used in construction of the Warwick to Stanthorpe line.





Mr Gray’s late father selected a property now known as “Arlington” .............. on Bodumba to be open at Bodumba at  that time was owned by Arthur and Alfred Do.....The area taken up by Mr.  Gray  Sen. was part of the homestead selection, containing 160 acres . When Mr. G.C. Gray was and his father took up a selection on his behalf, of 160 acres, known as “NETHERLEIGH.” This is where Mr. Gray resides today , although he now has about 1500 acres of freehold land, all adjoining . He has been living at “Nertherleigh” since 1880. The house noted for its hospitality is opposite Graysholme .......or siding





Origin of the name “Graysholme” is no mystery to Mr Gray it was originally a de-stop point on the south - western railway line . Mr Donald Gunn was Member for Carnarvon, and after his representations to have it made a stopping place were successful suggested that “Gray” be included in the name. “Graysholme” was chosen about 1912.





Mr Gray is sole surviving member of a family of 11. In addition to his freehold property a son is in partnership with him in a leasehold of 4000 acres near Yarrabah.





Mr Gray shears 1500 sheep and runs about 200 head of cattle . The fantastic rise in wool prices is a subject which takes Mr Gray’s mind back to the grim days of droughts and low returns. Last season just before Christmas, his wool sold as 188d per lb, but he recalls when his father had to battle hard to get 6d a lb. That by the way was 60 years ago. He also remembers when shearing at Glenelg, owned at the time by Percival and O’Hara , that the clip from that station topped the market at 8d a lb. It was such an “epic” that the owners received numerous wires and messages from all over the country congratulating them. Shearers in those days received 17/6 per 100 and rations and says Mr Gray, there were no ham sandwiches  for afternoon teas  or quarters of the high standard demanded today when shears get (7/8/0 per 100 sheep and will soon be getting ( 7/14/. The same as in the Southern States.





Personally says Mr Gray “I think the present price of wool is too high and consider that it will do more harm than good in the long run . It is playing right into the hands of Manufactures of Synthetic substitutes the average person will not be able to buy the cloth .





Mr Gray also draws a contrast between cattle prices of today and early in his career. We would have been lucky to get a head for weaners that we are selling today for (13 or ( 14 a head. You could buy them by the dozen at (1 a head. I have seen bullocks in the paddock of the late Mr W. Collins when butchering in Warwick that he paid 25/- a head for and they weighed about 7 cwt. Similar bullocks today would be worth (30 to (35.





 The last two or three seasons in the district have been good but the present  one is regarded by Mr Gray as the best he has ever seen, There has never been grass in his house paddock since 1910 like that at present.





He attributes the decline in dairing to the tendency to switch to the growing of vealers because if attractive prices. Several dairy herds have been disposed of in recent months.





When Mr Gray first settled in the district 70 odd years ago. Inglewood was but a village but it had two Public Houses, a small store, a blacksmith , a bootmaker, a postmaster and two Police Officers - a Sergeant and a Constable.





According to Mr Gray there was no Baker and no Butcher there were only about eight families apart from those mentioned including the Slack, Smiths, Stones, and they were followed by the Cheshire’s and Sutherlands. Mr Canning was the Postmaster. First selectors on Coolmunda owned earlier by Mrs Goodrich were the Charles family descendants of whom today live at Cobba-da-mana, Mr Gray believes that the Donovans, were first selectors on Glenelg.





Before the railway line was built a coach service operated twice weekly between Warwick and Goondiwindi. There were five horses to each coach and a change of horses was made at Mr Gray’s property. There were two stages Goondiwindi to Inglewood and Inglewood to Warwick. Later the coaches travelled from Goondiwindi to Canal Creek Hotel arriving about midnight and remaining overnight. One of the mail contractors was Jack Dallas who lived in Goondiwindi and was noted for his expert coach driving .





Mr Gray recalls the south - west robbery. Three hundred sovereigns were going by coach from a Warwick to a Goondiwindi bank. The money was found missing on arrival on the coach at Inglewood. The mystery of its disappearance which Mr Gray believes occurred in the 90’s was never solved.





George Charles Gray passed away on 12th April 1957. He is buried in the Anglican Section 387 of the Inglewood  Cemetery 
























































INQUEST INTO THE DEATH 


OF 


RICHARD LESTER AUGUSTUS GRAY





Perused , Evidence will be taken at Identification at 7 P.M. this day 30/11/45 I will then order the body to be taken to Lyell District Hospital Mortuary for Post Mortem Examination by Dr Parkinson , On receipt of the Post Mortem Report please hand Coroner’s Certificate for Burial to the proper authority





							R.TABART 


							CORONER 


							30/11/45








INSPECTOR WILLIAMS QUEENSTOWN


Post Mortem Report received & Certificate for Burial delivered as arranged the Witnesess have been warned to attend the Inquest at 2.30 P.M. on 11/12/45





						GEO .M.WILLIAMS 


						INSPECTOR 9/12/45












































TASMANIA POLICE 





NORTH WESTERN DISTRICT			           QUEENSTOWN STATION





REPORT FOR CORONER.





As to the death of RICHARD LESTER AUGUSTUS GRAY AGED 71 YEARS


Whose body now lies at The Mortuary Lyell District Hospital





-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------





1. Date, hour and place of death  ......	....	......  	About 29/11/45 hour not known. At Lettes Bay


						 near Strahan.


2. Date and hour when reported to police   ....         ......  	 12. Noon on 30/11/45





3. By whom reported, and address             .....         .....  	Edgar Harold Walsh Lettes Bay.





4. The actual or supposed cause of death; and


    whether attributable to accident, culpable neglect,


    suicide, foul play, or under suspicious circumstances?	Gun shot wound in chest Suicide.





5. By whom was deceased last seen alive (prior to


    death); where, when, and under what circumstances		Alfred Neilson and Edgar Harold Welsh of 										Lettes Bay, at Regatta Point on 29/11/45 about


						5 P.M. At Railway hotel.	   


6. By whom body examined; the appearance it 


    presented, and if any marks of violence, describe 		Inspector G.M.Williams & Dr Parkinson 


    them?						Gun Shot wound in chest.





7. To whom was the deceased known ; what occupation


    did he follow ; where did he reside; was he married


    or single?  					Mrs Annie Bertha  Robinson, Queenstown 


						No Occupation, Lettes Bay near Strahan 


						Single.


8.  If possessed of any property at time of death to 


    what extent,  and in whose possession now?		Hut & Contents Watch & Chain, Wallet &


						Papers, Cash (2/6/3.





9. Did deceased leave a will or die intestate?		Left a Will in possession of C.Wolfe Queenstown.





10. General Remarks - If deceased is unknown 


     accurately describe the body, dress &c and if there


     are any suspicious circumstances connected with the 


     death state what they are: also give particulars as to


      the cause of death.


Deceased resided alone in a hut at Lettes Bay near Strahan, during the past 12 month’s his health had not been good and he had remarked that he was slipping and had suffered from loss of memory. At 5P.M. he was at the Regatta Point Hotel with Alfred Neilson and Edgar Harold Welsh. He left the hotel sober to go to his home. At about 7 P.M. Mr Neilson who resides nearby called out to him at his hut, but did not get any intelligent reply and thought that Deceased was sleeping, next morning he noticed that deceased door was still closed and fastened inside. At about 11 A.M. Deceased had still not appeared from his hut. Alfred Neilson then spoke to Edgar Harold Welsh and they decided to force the door of the hut and see if deceased Gray was allright, after gaining admission to the hut they found deceased on the floor and reported to Constable Hills who later made an inspection and found deceased on the floor of the hut with a gun and walking stick beside him and a wound in the upper part of the left side of the chest. I later made an inspection and from what I saw I am satisfied that deceased died by his own act. I  removed the body to the morgue at Lyell District Hospital.





 TO ...R..TABART ......................................................Geo . M.Williams..................................................................


	


	Coroner				Date  30/11/45











This Deponent upon Oath saith  as follows.





My name Is Arthur Parkinson I am a duly qualified Medical





Practitioner at Queenstown in the State of Tasmania.





By order of the Coroner on th.  First day Of December 1945





I performed a Post mortem Examination on the Body of





Richard Lester Augustus Gray aged about 71 years. at The Lyell District  Hospital.  My findings are as follows.





Externally .		On left side of Chest about an inch below and to the left of the left nipple was a gunshot 	wound, circular and about 3/4 to an Inch in diameter, the edges of the skin round the 	wound showed some coagulation from burning.  There was also a powder burn on the 	left hand on the palm extending onto the thumb and forefinger











Internally.		Portions of the 4 th,5 th,6 th, and 7 th, Ribs had been shot away.





	The Lower halves of the left and right ventricles of the Heart, Portion of the base of the 	left Lung, The upper surface of the left Lobe of the Liver, Upper surface of the Spleen, 	The lower end of the Gullet, and the upper portion of the stomach had been shot away.





	There was a large amount of blood in the left Pleural cavity and small pieces of shot were 	found.





	In my opinion death was due to a gunshot wound causing the above injuries


























Taken and sworn before me at Strahan


	this 11 th  day of  December 1945


	











	R.TABART


	CORONER





























This deponent upon his oath saith  as follows. My name is Alfred Neilson 





I am a Watchman and reside at Lettes bay in a hut nearby one occupied by the Deceased whom I have known for some considerable time, I last saw him alive at about 5.P.M.on  the 29 th day of November I945 at the Railway hotel at Regatta Point, I spoke to him when he was leaving to go to his home at Lettes Bay.  He was Sober, I did not know him to drink liqueur to excess, A little later in the evening I returned to my hut at Lettes Bay.  At about 7.P.M,. I went over past deceased’s Hut.  The door was closed, I knew that he was home because the padlock was off the door and it was fastened from the inside, I spoke to Deceased through  the closed doer and I heard him make a mumbling reply but I could not understand what he said, I thought lie wanted to rest and did not trouble further. and later went to my Hut, During  the night nothing disturbed me and I did not hear any shot.  On the morning of the 30 th November 1945 I got up and was about the vicinity and went over past the Deceased hut, The door was still closed and I did not think that there was anything wrong, I just thought that the Deceased Richard Lester Augustus Gray was resting and had his door closed because he did not want to be disturbed.  About 10.A.M. I had a conversation with Edgar Harold Walsh who also lives in a  hut nearby, and we remarked that it was unusual for Deceased to remain in bed to such a late hour and we decided to see if there was anything wrong with him.  We went to the hut door and found that it was fastened with pegs on the inside .We decided to try and remove the pegs with a pocket knife as we could not get any answer to our calls. When we finally got the door open we found the deceased laying dead on the floor and reported the matter.





Neither Mr Walsh or myself interfered with anything in the hut which was in the same condition as we had found it when Constable Hills and later Inspector Williams arrived to make enquires.





I knew that the deceased was in failing health, But I did not hear him say at any time or did he give me the impression that he was likely to take his own life.   





The gun shown to me was the property of the deceased. I have frequently seen it hanging on a rafter in the deceased hut. I have also seen the Walking stick in deceased hut.    























Taken and Sworn before me at Strahan this


11 th day of  December 1945  


R.TABART


Coroner


















































This Deponent upon his Oath  Saith as follows. My  name is Frank Fleetwod Hills, 





I am a Constable of the Tasmanian  Police Force Stationed at Strahan. I knew the Deceased Richard Lester Augustus Gray, I last saw him alive and had conversation with him on the 22 nd day of November 1945 when attending to a Pension matter for him.


I had known him for some months and had noticed that he was not looking to well, On the day I attended to his Pension application, I asked him where he would have his Pension Paid he at first said at Strahan, and then said if I am Sick and have to go to Queenstown could I collect it there, I told him that this could be arranged.





On the morning of the 30th day of November I received information that he had been found dead at his hut at Lettes bay, At the time I was not  informed of the cause of his death. I reported by Phone to Inspector Williams and received instructions.





I visited the Deceased's  hut at  Lettes Bay and upon entering I found deceased laying on the floor with a Single barrel Shot Gun and walking stick beside the body, Examination disclosed ;a gunshot  wound in the left side of deceased Chest.





T took precautious to ensue that nothing was  disturbed in the hut and reported my findings to inspector Williams who later arrived from Queenstown to make investigations.  Everything in the hut was in the sane condition that .I had first found them when Inspector Williams arrived and commenced investigations.





The Gun, Walking Stick, and spent Cartridge produced are those taken possession of by Inspector Williams





The deceased had never given me the impression that he would be likely to take his  own  life. I know that the deceased used to be fond of a drink, but I have not known to drink liqueur to excess.














							F.F.HILLS





Constable no 489








Taken and sworn before me at Strahan this 11 th day of December 1945





R.TABART


Coronet





























�
This Deponent upon his Oath saith  as follows. My  Name is George Murray Williams. 





I am Inspector of Police in Charge of West Coast Police Division,





I have known the Deceased ,Richard Lester Augustus Gray for the past Eleven Months, having had several conversations with him at Strahan and Queenstown, he had invited me to his Hut at Lettes Bay to have some fishing, but I had been unable to accept the invitation, recently I had noticed that he was depressed, and enquired about his health, and he had remarked to me, I’m slipping  lad I’m going down  hill,. but he  at no time gave me the  Impression that he would  be likely to take his own life. At noon on 30 th November 1945 I received a telephone message from Constable Hills of Strahan that Richard Lester Augustus Gray had been found dead in his hut at Lettes Bay, I instructed Constable Hills to visit Deceased’s hut at Lettes Bay and make enquires into the Death That if it appeared to be other than a Natural Death To make sure that nothing was disturbed and to report back to me by phone, The Constable later reported that he had found that Mr Gray was laying on the floor of his hut with a Gun & walking stick beside him and that he had been shot in the Chest. I left for Lettes Bay arriving about 4/15.P.M. I was informed by Constable Hills that nothing had been disturbed, and that the hut and body in the same condition as found by him when he first arrived to make enquires earlier in the day.  T examined the door and found that it was fitted with a bolt and padlock for fastening from the outside, and was fitted with pegs for fastening from the inside, Messrs Alfred Neilson and Edgar Harold Walsh who had first discovered the body informed me  that the door was not fastened on the outside When they were investigating the cause of Deceased non appearance outside his hut, that they had found that the door was fastened by wooden pegs on the inside, and they had removed these through the edge of the door with a pocket knife, Investigation disclosed that it would not be passible to replace wooden pegs and fasten the door in the position stated from the outside, examination disclosed that there was no window in the hut sufficiently large enough for anyone to enter or leave the hut by this means.  On entering the hut I found it contained two rooms, The body was Lying on the floor of the front room between two beds, that had not been  occupied the


 previous night, The feet were toward the door and there was single barrel Gun and  walking stick , identified as the property of Deceased laying on floor at the left side of the body, in such a position  that satisfied me  that they had been used by Deceased himself to take  his  own life, I examined the body and found a gunshot wound in the upper part of the left side. of the chest. There was a Hole in deceased  shirt in the  corresponding position of the Wound in the body, Experiment with  the Gun and Stick, disclosed  that the wound  could  have been caused by one, of the 


following methods. 


		1. By  placing the butt of the Gun up against  the wall and firing it with the walking stick





		2. By placing  the butt if the gun on a nearby box and firing it with the Stick while standing in a 			    crouching position,





	3.By sitting on the floor and placing the butt of the gun on a nearby box and firing it with the 			  stick, The reason for these experiments was that the wound appeared to have a downward course. 	    The palms of both hands were discoloured black and had a smoky odour, The gun used is 	   	    discoloured black and has simular  odour to that on the blade of deceased, Inquiry revealed that  	  	    the gun was usually kept hanging from a rafter in the hut and hart probably become discoloured 			  from smoke from the fire therein over a period.





When examining the gun I found a discharged 12 bore cartridge  in the breach.





I removed body to the Mortuary  at The Lyell District hospital for Post Mortem Examination.





The Gun, walking Stick, and Cartridge  case produced are those taken possession of by me at Deceased hut on 30 th November I945


								Geo.M.Williams


	Inspector of PoliceTaken and sworn before me at Strahan this 11  th day of December 1945 			R.TABART Coroner


TASMANIA ]			DEPOSITION OF WITNESS


 TO WIT       ]


	The examination of    HAROLD LOUDEN TONKS


of  Strahan in Tasmania              , taken and


acknowledged on behalf of out Sovereign Lord the King, touching the Death of


			RICHARD LESTER AUGUSTUS GRAY


at the house of Petty Sessions


at Strahan                      ,on the Thirtieth


day of November , one thousand nine hundred and forty five 


before me, Reginald Tabart           , one of His 


Majesty’s Coroners for the State of Tasmania  on the inquisition then and there  taken





This deponent upon his oath saith as follows:-  My name is Harold Louden Tonks employed as waterside Worker at Regatta Point . I knew the Deceased Richard Lester Augustus Gray . I last saw him alive on the 22nd Day November 1945. I know that his health had been failing for the past 12 months.





I saw the Dead Body of a man this 30th Day of November 1945 which I identified as that of Richard Lester Augustus Gray . He had often remarked to me that he was slipping meaning that his health was failing. 





I was present when his dead body was removed from his hut at Lettes Bay Strahan





Taken and sworn this 30th day of November 1945             H.TONKS


Before me,    R.TABART     CORONER 
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